

DOI: 10.18572/2072-4438-2019-3-15-17

Об использовании нетрадиционных психологических методов в оперативно-розыскной деятельности

Омелин Виктор Николаевич,
главный научный сотрудник
Научно-исследовательского института Федеральной службы исполнения наказаний России,
доктор юридических наук, профессор

e-mail: v.omelin@mail.ru

В статье на основе анализа научной литературы рассматриваются вопросы об использовании психологических методов в оперативно-розыскной деятельности. Особое внимание уделяется использованию экстраординарных психофизиологических возможностей человека, составлению психологического портрета предполагаемого преступника.

Ключевые слова: оперативно-розыскная деятельность, оперативно-розыскные мероприятия, перечень оперативно-розыскных мероприятий, экстраординарные психофизиологические возможности человека, психологический портрет предполагаемого преступника.

On the Use of Non-Traditional Psychological Methods in Criminal Intelligence and Surveillance Operations

Omelin Viktor N.
Chief Research Scientist of the Research Institute of the Federal Penitentiary Service of Russia
Doctor of Law
Professor

In the article on the basis of the analysis of scientific literature the questions about the use of psychological methods in operational-search activity are considered. Particular attention is paid to the use of extraordinary psychophysiological human capabilities, drawing up a psychological portrait of the alleged offender.

Keywords: operational-search activity, operational-search actions, the list of operational-search actions, extraordinary psychophysiological opportunities of the person, a psychological portrait of the alleged criminal.